



: 0

نام خانوادگی :

محل امضاء:



صبح پنجشنبه ۹۲/۱۱/۱۷



بحمهوری اسلامی ایران وزارت علوم تحقیقات و فناوری مازمان سنجش آموزش کشور اگر دانشگاه اصلاح شود عملکت اصلاح می شود. اعام خمیتی (ره)

آزمون ورودی دورههای کارشناسی ارشد ناپیوسته داخل ـ سال 1393

علم اطلاعات و دانششناسی ـ کد 1119

مدت پاسخگویی: ۱۲۰ دقیقه

تعداد سؤال: ۱۲۰

عنوان مواد امتحانی، تعداد و شماره سؤالات

ديف	مواد امتحانی	تعداد سؤال	از شماره	تا شماره
1	زبان عمومی و تخصصی	٣.	1.	4.
۲	منابع و خدمات مرجع	۱۵	71	۴۵.
٣	سازماندهي منابع	10	46	۶.
*	مديريت مثابع	1.	۶١	γ.
۵	کتابخانه و کتابداری	10	٧١	۸۵
79	فناورىهاى اطلاعاتي	10	٨۶	۹۵
٧	مديريت كتابخاته و مراكز اطلاع رساني	١.	٩۶	۱۰۵
X	آمار و روش تحقیق در کتابداری	14	1.9	17+

بهمن ماه سال ۱۳۹۲

استفاده از ماشین حساب مجاز نمیباشد.

این آزمون نمرهٔ منفی دارد.

زبان عمومی و تخصصی

مفحه 310E

	rk your answer sheet.		
	self was thin and frail b	ut her son was a	_ sixteen-year-old.
	2) verbose		4) lethargic
Some tribes still	the more remote	mountains and jungle	s of the country.
1) forego	2) inhabit	3) ensue	4) aggravate
The of coffe	ee brought Christine in	to the small cafe.	, 55
1) aroma	2) fragility	3) whim	4) badge
The client o	2) fragility our proposal because th	ev found our present	ation banal and
unimpressive.			
하는 경우 그렇게 걸려가 모든 살이 가지 않는 사람이 있다.	2) emulated	3) hailed	4) rejected
Immediately overc	come by for the	wrong he had done, I	lowered him to the floor
and tried to apolog	rize.	orong ne ma aone, r	iowered iiii to the noor
1) remorse	2) charity	3) stubbornness	4) esteem
A health inspector	gave instruction	ns on how to correct t	4) esteem he problem; we all found
out how to handle	the situation	is on now to correct t	ne problem, we an iound
	2) rudimentary	2) avplicit	4) trivial
			ills and wearing a scarf.
	2)squandered		
			his money away? It was a
to me.			
1) riddle	2) peril	3) glory	4) fragment
sentenced to three	sed of writing lo years of imprisonment		
1) essential	fraudulent	yulgar	4) witty
The question of ho several weeks.		3/	
The question of ho several weeks. 1) exhilarated	2) assailed	3/	
The question of ho several weeks. 1) exhilarated Part B: Cloze P: Directions: Read t each space. Then reserved a diving is	2) assailed assage he following passage armark your answer sheet a form of underwater	3) countered nd decide which choic t. r diving in which a	
The question of ho several weeks. 1) exhilarated Part B: Cloze P: Directions: Read to each space. Then reach space. Then reach sunderwater breathing. Unlike other most the surface, scuba (12) greater underwater endurate exhaled gas (13) is scrubbed to remove the surface.	2) assailed assage he following passage an nark your answer shee a form of underwater ng apparatus (scuba) to b des of diving, (11) divers carry their own refreedom of movement nee than breath-hold. S the surrounding ove carbon dioxide, and	3) countered and decide which choice t. r diving in which a reathe underwater. rely either on breath source of breathing ga than with an air line or Scuba equipment may as, or closed or semi-	4) perplexed e (1), (2), (3), or (4) best for the diver uses a self-contained and or on air pumped from the self-compressed air diver's umbilical and long be open circuit, in which
The question of ho several weeks. 1) exhilarated Part B: Cloze P: Directions: Read t each space. Then reach space. Then reach space with the surface, scuba (12) greater underwater endurate exhaled gas (13) is scrubbed to remobe fore being re-breather.	2) assailed assage he following passage an mark your answer shee a form of underwater ng apparatus (scuba) to be des of diving, (11) divers carry their own refreedom of movement nce than breath-hold. So the surrounding ove carbon dioxide, and athed.	3) countered and decide which choice t. rediving in which a reathe underwater. rely either on breath source of breathing ga than with an air line or Scuba equipment may (s, or closed or semi- (15) replenished	4) perplexed e (1), (2), (3), or (4) best find the diver uses a self-contained as, (usually compressed air diver's umbilical and long be open circuit, in white closed circuit, (14)ed from a supply of feed g
The question of ho several weeks. 1) exhilarated Part B: Cloze P: Directions: Read to each space. Then reach space. Then reach sunderwater breathin. Unlike other months surface, scubated (12) greater underwater endurate exhaled gas (13) is scrubbed to remothe before being re-breated that	2) assailed assage he following passage armark your answer shee a form of underwatering apparatus (scuba) to be des of diving, (11) divers carry their own refreedom of movement ince than breath-hold. Such the surrounding ove carbon dioxide, and eathed. 2) on which they	3) countered and decide which choice t. r diving in which a reathe underwater. rely either on breath source of breathing gathan with an air line or Scuba equipment may as, or closed or semi- (15) replenished 3) which	4) perplexed e (1), (2), (3), or (4) best for the diver uses a self-contained as, (usually compressed air diver's umbilical and long be open circuit, in white closed circuit, (14)ed from a supply of feed graph of they
The question of ho several weeks. 1) exhilarated Part B: Cloze P: Directions: Read teach space. Then results of the surface, scuba (12) greater underwater endurate exhaled gas (13) is scrubbed to remote before being re-breatly that 1) allowing them	2) assailed assage he following passage ar nark your answer shee a form of underwater ng apparatus (scuba) to b des of diving, (11) divers carry their own r freedom of movement nce than breath-hold. S the surrounding ove carbon dioxide, and athed. 2) on which they 2) they allow	3) countered nd decide which choice t. r diving in which a reathe underwater. rely either on breath source of breathing gathan with an air line or Scuba equipment may (s, or closed or semi-(15) replenished 3) which 3) which 3) allowed them	4) perplexed e (1), (2), (3), or (4) best for the diver uses a self-contained as, (usually compressed air diver's umbilical and long be open circuit, in white closed circuit, (14)ed from a supply of feed graph of they 4) they 4) to allow
The question of hoseveral weeks. 1) exhilarated Part B: Cloze P: Directions: Read teach space. Then results of the surface, scuba (12) greater underwater endurate exhaled gas (13) is scrubbed to remobe fore being re-bread (1) allowing them (1) exhausts	2) assailed assage he following passage an nark your answer shee a form of underwater ng apparatus (scuba) to b des of diving, (11) divers carry their own r freedom of movement nee than breath-hold. S the surrounding ove carbon dioxide, and athed. 2) on which they 2) they allow 2) is exhausted to	3) countered and decide which choice t. In diving in which a reathe underwater. In rely either on breath source of breathing gathan with an air line or scuba equipment may get, or closed or semi- (15) replenished 3) which 3) allowed them 3) exhausting	4) perplexed e (1), (2), (3), or (4) best find diver uses a self-contained as, (usually compressed air diver's umbilical and long be open circuit, in white closed circuit, (14) ded from a supply of feed graph of they 4) they 4) they 4) to allow 4) be exhausted
The question of hoseveral weeks. 1) exhilarated Part B: Cloze Part B: C	2) assailed assage he following passage an nark your answer shee a form of underwater ng apparatus (scuba) to be des of diving, (11) divers carry their own refreedom of movement nee than breath-hold. So the surrounding ove carbon dioxide, and athed. 2) on which they 2) they allow 2) is exhausted to eathing	and decide which choice t. In diving in which a reathe underwater. — rely either on breath source of breathing gathan with an air line or Scuba equipment may (s, or closed or semi-(15) replenished (15) replenished (15) which (15) allowed them (15) exhausting (15) which breathes the control of the control o	4) perplexed e (1), (2), (3), or (4) best find the diver uses a self-contained as, (usually compressed air diver's umbilical and long be open circuit, in white closed circuit, (14)ed from a supply of feed graph of they 4) they 4) to allow 4) be exhausted the gas
The question of hoseveral weeks. 1) exhilarated Part B: Cloze P: Directions: Read teach space. Then results of the surface, scuba (12) greater underwater endurate exhaled gas (13) is scrubbed to remobe fore being re-bread (1) allowing them (1) exhausts	2) assailed assage he following passage an mark your answer shee a form of underwater ag apparatus (scuba) to be des of diving, (11) divers carry their own a freedom of movement ince than breath-hold. So the surrounding ove carbon dioxide, and athed. 2) on which they 2) they allow 2) is exhausted to eathing s which	3) countered and decide which choice t. In diving in which a reathe underwater. In rely either on breath source of breathing gathan with an air line or scuba equipment may get, or closed or semi- (15) replenished 3) which 3) allowed them 3) exhausting	4) perplexed e (1), (2), (3), or (4) best find diver uses a self-contained a self-containe

زبان عمومی و تخصصی 310E صفحه۳

PART C: Reading Comprehension

<u>Directions</u>: Read the following passage and answer the questions by choosing the best choice (1), (2), (3), or (4). Then mark the correct choice on your answer sheet.

Passage 1:

Before television and computers, our most powerful communication tool was language. However, the supremacy of language has been challenged by the introduction of images—powerful, realistic, moving images—into our everyday communication. The advent of television and computing in the twentieth century marked a new period in communication technology, the Information Age. The marriage of words and images offered by television together with the interactive power of the computer, have profoundly affected the nature of our society.

In its short life of half a century, the computer has <u>revolutionized</u> the way we communicate. In the workplace, businesses rely on computers for communication and for performing routine tasks such as record keeping, accounting, and inventory. Computing has spawned new forms of media, such as the worldwide network of millions of computers called the Internet. By the mid-1990s, the general public was using the Internet for education, entertainment, and business, making it the fastest-growing medium today.

16- What is the passage mainly about?

1) Uses of the Internet

2) The Information Age

3) Human communication

- 4) Powerful communication tools
- 17- According to the passage, how has the technology of the Information Age changed our daily communication?
 - 1) It improves our ability to think logically. 2) It makes routine task
- It makes routine tasks more interesting.
 - 3) It helps us learn language more easily.
- 4) It combines language with visual images.
- 18- The ward "revolutionized" in line 8 could best be replaced by -----......
 - changed
- developed
- handled
- 4) challenged
- 19- What new communication medium did the computer generate?
- 1) Language
- 2) Television
- 3) The Internet
- 4) Record keeping
- 20- It can be inferred from the passage that -----.
 - 1) communication tools affect societies
 - language is still the most powerful communication tool
 - the general public are dissatisfied with new forms of media
 - 4) computerization in the workplace has both advantages and disadvantages

Passage 2

The story of communication is an important part of world history. In prehistoric times, for example, people did not have books. They did not know much about geography. People were limited in many ways. They knew only about themselves and their environment. Their knowledge of geographical things like mountains and rivers was limited. They did not travel very far. Sometimes they knew about nearby people and communicated with https://doi.org/10.1001/j.com/nicated-with-them. They sent messages in simple ways. Early types of signals for communication included smoke from fires and the sounds of drums.

زبان عمومی و تخصصی 310E صفحه ۴

Then people formed towns, and then cities, as safe places to live. Soon they began to develop other ways to communicate, to spread information. People began to buy and sell things to one another. Because of their businesses, they developed writing system to keep records and to send messages. Life was changing for many people. Business caused changes, and so did the invention of the printing press. Many people learned to read then.

Suddenly communication and knowledge improved greatly. People sent letters and news by horse and carriage. Later the mail went by train, by boat, and then by airplane. World communication became a possibility.

21- What does the passage mainly discuss?

- 1) Life in prehistoric times
- 2) Early forms of communication
- 3) Prehistoric people's knowledge of their environment
- 4) An important part of world history

22- The word "them" in line 5 refers to -----.

1) prehistoric people 2) geographical things 3) nearby people 4) simple massages

23- Which of the following questions is NOT answered by the passage?

- 1) How did people send letters and news?
- 2) What constituted early writing systems?
- 3) What caused people to spread information?
- 4) How did the invention of the printing press affect human communication?

24- Which of the following statements is NOT true according to the passage?

- 1) In prehistoric times, people could use large amounts of information.
- 2) Businesses and the printing press helped people to learn to read and write.
- 3) Ancient people used tools other than language to communicate with each other.
- People had to develop better communication tools as soon as they started to live in towns.

25- The paragraph following this passage most probably discusses -----...

1) letter writing

- world communication
- how knowledge improved
- 4) the impact of businesses on communication

Passage 3

Less than three years ago, doom merchants were predicting that the growth in video games and the rise of the Internet would sound the death knell for children's literature. But contrary to popular myth, children are reading more books than ever. A recent survey by Books Marketing found that children up to the age of 11 read on average for four hours a week, particularly girls.

Moreover, the children's book market, which traditionally was seen as a poor cousin to the more <u>lucrative</u> adult market, has come into its own. Publishing houses are now making considerable profits on the back of new children's books and children's authors can now command significant advances. "Children's books are going through an incredibly fertile period,' says Wendy Cooling, a children's literature consultant. 'There's a real buzz around them. Book clubs are happening, sales are good, and people are much more willing to listen to children's authors."

The main growth area has been the market for eight to fourteen-year-olds, and there is little doubt that the boom has been fuelled by the bespectacled apprentice, Harry Potter. So influential has J.K. Rowling's series of books been that they have helped to make reading fashionable for pre-teens. 'Harry made it OK to be seen on a bus reading a book,' says Cooling. 'To a child, that is important.' The current buzz around the publication of the fourth Harry Potter beats anything in the world of adult literature.

26- What is the main idea of the passage?

- Children don't read nowadays.
- 2) Publishers has lost confidence and wanted to make books like movies.
- 3) Despite the growth of video games, children are still interested in books.
- 4) Other forms of entertainment are competing with books for children's attention.

27- According to the passage, Books Marketing -----.

- 1) is a successful publishing house in the children's book market
- 2) has recently announced that children's books are here to stay
- compared children's books with adults' books in a recent survey
- 4) has conducted research into young children's interest in books

28- The word "lucrative" in line 6 cold best be replaced by -----.

1) critical

2) creative

3) specialized

4) successful

29- According to the passage, children -----.

- 1) are not interested in topics relevant to adult life
- as young as eight show interest in reading books
- 3) are more interested in television and computers than books
- 4) do not like to be seen reading a book in a public place

30- Why did the author mention Harry Potter in the last paragraph?

- 1) To give an example of a best seller
- 2) To encourage the reader to read Rowling 's series of books
- To emphasize that Rowling's books have contributed to the success of the children's book market
- 4) To compare children's literature with adult literature

منابع و خدمات مرجع کدامیک از تفاسیر در بین شاعران از شهرت ویژهای برخوردار است؟ - 41 ۱)روض الجنان و روح الجنان ۳) انوار التنزيل و اسرار التأويل ۴) تفسير اكتشاف عن حقايق غوامص التنزيل براى يافتن مفهوم لغوى يک کلمه از قرآن، اهميت کدام يک از منابع کمتر است؟ ۱) تراجم الاعاجم ۲) جواهر القرآن ۳) البرهان في علوم القرآن ۴) المفردات في غرايب القرآن كدام مورد در خصوص «نرم افزار بشري(۲)» صحيح است؟ ۱) این نرمافزار شامل کتب نه گانه اهل سنت است. ۲) این برنامه شامل ترجمه ۳۰ جلد از مجلات بحارالأنوار علامه مجلسی است. ۳) این برنامه یک پایگاه حدیثی است و حدود ۱۷۰۰ حدیث از دو کتاب صحیح بخاری و سنن مسلم است. ۴) این نرمافزار حاوی متن کامل کتاب نهجالبلاغه با اعراب و ترجمه روان دکتر سید جعفر شهیدی است. نخستین دایرةالمعارف جهان اسلام به روش جدید کدام است؟ ٢) داير ةالمعارف القران العشرين ١) درة التاج ۴) دايرة المعارف قاموس عام لكن فن و مطلب ۳) داير ةالمعارف «يطرس بستاني» «احصاء العلوم» از ابونصر فارابي و «دانشنامه علايي» از ابوعلي سينا، جزء كدام نوع دايرةالمعارفها به شمار مي آيند؟ ۱) فلسفی ۲) علوم مذهبی ۳) علوم مذهبی ۲) علوم طبیعی ۴) علوم دیوانی کدام یک از انواع پرسشها، معمولاً در همایشهای حرفهای و در گروههای بحث الکترونیکی مطرح میشوند و مورد بحث قـرار ۱) مسئله دار ۲) منبع خواه ۳) موضوع خواه ۴) واقعیت خو «مطالعات غیر واکنشی»، روشهای ارزیابی کیفی، جزء کدام نوع خدمات مرجع محسوب می شود؟ ۲) پرسش کنندگان ۳) نظرات مدیران

صفحه۶	310E		منابع و خدمات مرجع
ستجوی واقعی را خود مُراجع انجاه	شروع جستجو یاری میکند، اما ج	سشها، کتابدار مُراجع را برای	
20 - \$2335270 - \$250 - 203250	5555-582-1 NEW	157940000 -0000000	مىدھد؟
۴) مرتبط با تکالیف درسی	۳) مسابقات	۲) تبلیغات	۱) معما گونه
	نبهد باشگاه سوارکاری وجود دارد؟»		
5050 BANK BANK	۲) داده = مشهد و خواسته	ری و خواسته = مشهد	
	۴) داده = اصطلاح و خواسا		۳) داده = سازمان و خوا
		ت کجاست؟» ، «نمایه کجاست	
۴) راهتما	٣) مرجع أماده		۱) خاص کاوش
Indexing AID poject (f	ت؟ Answer Man (۳	ره مرجع در زمینه باغبانی اس ۲) Plexus	کدامیک از نظامهای خب ۱) CONIT
	یکا کدام بود؟	ده در چکیدهنامه اکسر پتامد	اصطلاحنامه مورد استفا
	MALIMET (Y		MESH ()
	Agovoc (*		NLM (*
علوم و فناوری، امکان دسترســی بــ	توسط مرکز منطقهای اطلاع رسانی بن در ایران را فراهم میسازد؟		
۴) اطلاعات تشريات الكترونيكي		پ دیده کا اسناد الکترونیکی ۲) اسناد الکترونیکی	
5 - JAN 11 11 11 11 11 11 11 11 11 11 11 11 11		ی به «مدلاین» از چه طریقی	
	N N /		- 1 A
	۴) ایندکس مدیکوس	أمرياكا	۳) کتابخانه ما اینشک
و مرجع قبل م کیدی	The infe» جزو کدام دسته از مناب		
	۳) فهرستگان ۳) فهرستگان		
۱۱ صبستاسی	۱) جهرستان	۱) استاد دونتی	۱۱ چینیه سد
			سازماندهي منابع
۴) هندسی ۲) PT	۳) پویا ۱۰ در کدام رده قرار دارد؟ PS (۱	نه کنگره، «ادبیات اسپانیایی:	۱) ژنتیکی در نظام ردهبندی کتابخا ۱) PQ
یک از جدولها محسوب میشود؟	یه» جزء تقسیمات مندرج در کدام	، تقسیم فرعی «فلسفه و نظر	در نظام ردهبندی دیویی
1 (f	7 (7	4 (1	۵ (۱
	ننده کدام مورد است؟	ەبندى دھدھى ديويى بيان ك	«یادداشت شامل» در رد
		ای فرانما	۱) تغییرات و بینظمیه
		مطالبی یافت میشود.	۲) در ردههای دیگر چه
	<i>y</i>	چه مطالبی یافت میشود.	
= -	ه وجود دارد.	ی که امکان رشد آنها در آیند	۴) سرعنوانهای بالقوهای
	4 7000 00 3-40 001	ح ردهبندی دهدهی دیویی بر	تنظیم رده ادبیات در طر
کل اثر ۔ دورہ	۲) رشته ـ زبان اصلی ـ شأ	دورہ ۔ شکل اثر	۱) زبان اصلی ـ رشته ـ
اصلی ۔ دورہ	۴) شکل اثر _ رشته _ زبان	دورہ ۔ شکل اثر	۳) رشته ـ زبان اصلی ـ
	بالا» نامیده میشود؟	ەبندى «ردەبندى از پايين بە	کدام یک از نظامهای رد
۴) پزشکی آمریکا	۳) چهريزهاي	۲) دیویی	۱) کنگره
30 AZA WELL	کدام یک میسّر است؟	کان جستجوی منابع از طریق	در فهرستگان جهانی ام
Advanced Search (*	World Cat Grow (*	First Search (Y	Eureka (1
ن نام محسل جغرافیسایی را مقسدم ب	ام عبارت در جلوی موضوع، می توار	عی کنگره، در صورت ذکر کد	در سر عنوانهای موضو موضوع آورد؟
Not Subd Geog (f	May Subd Geog (*	Subd Prio (Y	Not Subb Prio ()
_	، جودت سرعنوان دام نوع سرعنوانهای موضوعی اس	[1] [1] [1] [1] [1] [1] [1] [1] [1] [1]	1 - 12
	۳۰ وی سرسون دی سوسوسی ۳) با واژه توضیحگر	. ۲) عبارتی ۲) عبارتی	۱) مقلوب
그는 하는 아이를 하나 있다면 하는 것이 없는 것이 없는 하는 것이 없는데 없는데 없다면	ی کنگره به سلسله مراتب یک اصط		
RT (*	BT (*	UF (Y	SA ()

صفحه٧ 310E سازماندهي منابع سرشناسه ترجمه فارسی کتاب «دعای ابوحمزه ثمالی» کدام است؟ -09 ۲) دعای ابوحمزه ثمالی ١) ابوحمزه، ثمالي ٣) دعاى ابوحمزه ثمالي فارسى ۴) دعای ابوحمزه ثمالی. فارسی اولین قواعد اساسی مدون فهرستنویسی کدام یک از قوانین است؟ ۲) قواعد واتیکان ۱) قواعد کاتر ۴) قواعد انجمن كتابداران آمريكا ٣) قواعد فهرستنویسی موزه بریتانیا در «آر.دی.ای.» به جای سرشناسه از چه اصطلاحی استفاده میشود؟ ۴) شناسگر اثر ٣) شناسگر بيان ۲) نقطه دسترسی اولیه ۱) نقطه دسترسی ثانویه فیلدی که محتوای آن از پایگاه اطلاعاتی ارجاعی انتخاب شود، از چه نوعی است؟ -49 ۴) حرفی ۔ عددی ۳) دادههای رابطهای ۲) زمانی ۱) معمولی کدام قابلیت، مهم ترین ویژگی نرمافزارهای مبتنی بر وب است؟ ۲) امانت بین کتابخانهای ١) وجود محيط رابط كاملاً فرامتني ۴) جستجوی آزاد در متن رکوردها ۳) امکانات تصویری در جستجو، بازیابی و نمایش نتایج مديريت منابع طرح فارمینگتون چیست و دو کدام کشور به تصویب رسیده است؟ ا) یکی از طرحهای تعاونی تهیه کتاب است ـ سوئد ۲) یکی از طرحهای امانت بیر کتارخانهای است ـ آمریکا ٣) يكي از طرحهاي همكاري كتابخانه عا با كتاب فروشي هاست _ آمريكا ۴) یکی از طرحهای دریافت کتابها و مجلات خارجی است ـ سوئد کارگزاری که توان تهیه منابع اطلاعاتی از تمامی کشورها، تمامی موضوعات و در زبانهای متضاوت را دارد از کسدام ویژگسی مناسب شرایط انتخاب کارگزار برخوردار است؟ ۴) مهارتهای ویژه ۳) تخصص موضوعی ۲) انعطاف بذیری کدام یک از منابع زیر می تواند کتابخانه ها را در شناسایی مراکز و مؤسسات خارجی برای مبادله کمک نماید؟ -84 Global Books in print (7 The world of learning () the Booklist & subscription books Bulletin (* world health organization library Geneva (* این پیام که «از یک اثر، ویرایشی را که کیفیت گیراتری دارد انتخاب کنید»، از کدام قانون رانگاناتان قابل استخراج است؟ -84 ۴) قانون اول ٣) قانون دوم ۲) قانون سوم کدام یک از انواع پایگاههای اطلاعاتی زیر شامل فهرست مشترک از موجودی چند کتابخانه هستند؟ -80 ٣) كتابشناختى ۱) ارجاعي ۴) عددی ـ متنی ۲) تمام متن -99 در کدام یک از شیوههای پرداخت ارزی، خرید و دریافت منابع اطلاعاتی با سهولت و سرعت بیشتری انجام میگیرد؟ ۲) ارسال نقدی ارز از طریق سیستم پستی گشایش اعتبار اسنادی ارزی ۴) حواله ارزی مستقل از طریق صدور و ارسال چک ارزی ۳) سپرده گذاری ارزی و ریالی در کارگزاری منظور از خرید یکباره (one stop shopping) در زمینه خدمات تحویل مدرک چیست 🌯 👚 انجام سفارش و خرید منابع اطلاعاتی فقط برای یکبار ۲) پرداخت هزینه کلیه منابع اطلاعاتی به صورت یکجا ۳) پرداخت هزینه هر یک از منابع اطلاعاتی در ارتباط و تماسهای جداگانه ۴) انجام تمام مراحل جستجو، سفارش و در برخی موارد دریافت منبع در یک مرحله بدون نیاز به خروج از سیستم میزبان در مرحله آمادهسازی فنی محتوا از فرآیند نشر، عبارت فارسی «نمونه خوانی» بیانگر کدام واژه انگلیسی است؟ page make up (f proofreading (* type setting (Y selfpublishing () کدام ابزار انتخاب را در قالب دیسک نوری، برای تهیه «کتاب های کمیاب» در سطح جهانی می توان به کار برد؟ -89 Swetscan () Bookvaulter The world of Learning (* The Booklist and Subscription Books Bulletin (* برنامه لاکاپ چه نوع برنامهای بوده است؟ ۱) برنامه تعاونی تهیه کتاب ۲) برنامه نشر رومیزی ۴) برنامه حمایت از مالکیت معنوی ۳) برنامه دریافت انتشارات موضوعی خاص

		صفحه۸
مهارتهای سواد اطلاعاتی در کدامیک از دروس زیر ه	وجه زیادتری قرار گرفته است؟	
۱) طراحی صفحات وب، سازماندهی منابع، مرجعشناس	۲) مجموعهسازی، مرجعشناسی، سازماندهی مناب	نابع
۳) بانکهای اطلاعاتی، خدمات عمومی، سازماندهی من	۴) مجموعهسازی، بانکهای اطلاعاتی، طراحی ص	صفحات وب
به اعتقاد صاحب نظران، در کدام مکتب یادگیری زیر	그들이 살아들이 보면 그렇게 살아들아 살아왔다. 그 살아보다 그 그 사람들은 그리아 그래 그렇게 되었다. 그렇게 되었다.	
بادگیری» نیاز دارد؟	, , , , , , , , , , , , , , , , , , , ,	0,.0
	۳) رابطهٔ گرایی ۴) رفتار گرایی	
کدامیک از موارد زیر به «فضای کاربردی» یا «فضای خ		
	사이 사이는 그들은 그렇게 맛이 그 어울아요	1.010
۱) سرسراها ۲) مخزن	 ۳) اتاقهای سخنرانی ۴) بخش آموزش 	ں دار دنان
کدامیک از موارد زیر، از ویژگیهای مهم «معاهدهٔ جد	ق مولف ویپو» است؟	
۱) حمایت از آثار ادبی و هنری		
۲) حمایت از دسترسی به یک صفحهی وب		
۳) حوزهی حمایت حق مؤلف را به برنامههای رایانهای	ه داده است.	
۴) حمایت از اجرا کنندگان، تولید کنندگان فنوگرامها	مانهای سخن پراکنی	
نظریه «کتابخانه همگانی» به چه معنی است و توسط ا	ک از طرفداران این آیده، مطرح شده است.	
۱) دیویی ـ حرکت جوامع به سوی آزادیهای فردی		دم باز باشد.
۳) رانگاناتان ـ بهرهگیری گروههای خاص از کتابخانه	경영 아이들 마다 마다를 가지 않는데 가지 하면 되었다면 하다 가지 않는데 하지 하지 않는데 하지 하지 않는데 하지 하지 않는데	man made an age and age
کدام گزینه در مورد کوته نوشت خدمات «اشاعه اطلاء		To Jan.
IP (Y CIP ()	SDI (f CAS (r	
ساختار کدامیک از ردهبندی های زیر مبتنی بر «چهری		-0.00
۱) کولن ۲) دهاهی جهانی		کرہ
در کدام یک از اندازههای کتاب، عرض بیشتر از طول آ	ت؟	
۱) رقعی ۲) وزیری	۳) سلطانی ۴) بیاضی	
تدوين سيستم بينالمللي اطلاعات پيايندها (ISSN)	ا کدامیک از مؤسسات زیر صورت گرفته است؟	
FID (Y ALA ()	UNISIST (* IFLA (*	Ţ
دفاتر مرکزی و دبیرخانه «فدراسیون بینالمللی انجمر	مؤسسات کتابداری (IFLA)» در کدام کشور واقع ا	ر است؟
۱) انگلستان ۲) آلمان		1124500000
عبارت «در یک کتابخانه پژوهشی، بخش بیشتری از		اختصاص دهند
از پیامهای کدامیک از پنج قانون کتابداری رانگاناتان		
۱) قانون اول ـ کتابها برای استفادهاند.	۲) قانون سوم ـ هر کتاب باید خوانندهای داشته ب	V SL
 ۳) قانون چهارم ـ در وقت خواننده باید صرفه جویی کر 	۴) قانون پنجم - کتابخانه یک ارگانیسم رو به رش	سد سب
سومین رکن در فرآیند علم کتابداری و دانش شناسی		
۱) انتخاب منابع اطلاعاتی	۲) آمادهسازی متابع اطلاعاتی	
۳) گسترش دانش یا توزیع اطلاعات	۴) سازمان و مدیریت کتابخانهها و مراکز دانش	
روش ابداعی یونانیها در نگارش خطی بهنام «بوسترف	» چگونه بوده است؟	
۱) به صورت ستونی و از بالا به پایین	۲) گاهی از چپ به راست و گاهی از راست به چر	چپ
٣) به صورت افقی و از چپ به راست	۴) یک سطر از چپ به راست و سطر بعدی از راس	است به چپ
«کتاب مُردگان» که در آرامگاههای خصوصی و به قصه		
اقوام زیر بوده است؟	0 00	
	۱۰. /۳ ا ما د ا ما د ا	
	۳) رومیان ۴) فنیقیها در داداداد در در داداد در	
در کدام یک از مراحل تکاملی خط، انسان بهطور مست	그리에 계계가 시작되는 그림을 가지하고 말을 받았다면 하다 그리고 그리고 그리고 그리고 있다.	10.25
۱) اندیشه نگاری ۲) تصویر نگاری	۳) آوا نگاری ۴) واژه نگاری	
فناورىهاى اطلاعاتي		
نام «فیلدی از بانک اطلاعاتی» که اگر ورود اطلاعات د	نجام نگیرد اجازه عبور به فیلد بعدی داده نمیشود،	د، چیست؟
۱) منطقی ۲) اجباری	- Barrier	
شماره پروتکل یک رایانه در شبکه اینترنت (IP) از چ		
F (T T ()	7 (1	
۱) ۳ تمام اطلاعاتی که طراح پایگاه اطلاعاتی در زمان ساخ		25%

	فناورىهاى اطلاعاتي	0E	31	صفحه٩
	از کدام توپولوژی شبکه به منظور «سهول	ر «سهولت افزودن و تغییر ،	کان دادن گرهها در محیطهای	رگ» استفاده میشود؟
	۱) حلقوی ۲) خطی	۲) خطی	۳) ستارهای	۴) درختی
	در طراحی یک پایگاه داده رابطهای، ارتبا	ای، ارتباط بین دو موجودیم	، «کارکنان» و «پروژه تحقیقات	موجود در آن از کدام نوع اس
	۱) یک به یک ۲) یک به	۲) یک به چند	۳) چند به یک	۴) چند به چند
	زبان پرس وجوی ساخت یافتهای که در پ	ی که در پایگاههای اطلاعات <u>ی</u>	رابطهاى استفاده مىشود كدام	ىت?
	۱) زبان COBOL) زبان س	 ۲) زبان سیشارپ ۲ 	۳) زبان برنامەنوپىسى AVA	۴) اس . کيو . ال. SQL
	مهم ترین قسمت هر رایانه، که دستورالعه	ستورالعملها را رمز گشایی	ی کند، و برونداد را برای پرداز	ها و نمایشهای بعدی در حافظ
	ذخيره ميكند، كدام است؟		3	
	۱) حافظه اصلی ۲) حافظه	۲) حافظه جانبی	۳) واحد پردازشگر مرکزی	۴) یویشگر
	برای جستجوی کلید واژه «databases	digital databa» در موتور		
	بازیابی شده، از کدام دستور باید استفاده			94 - 12 - 12 - 12 - 12 - 12 - 12 - 12 - 1
	Anchor: digital databases ()		l: digital databases (7	
	link: digital databases (*		t: digital databases (*	
	«چند سطحی شدن معماری بانک اطلاعا		22	
	۱) نسل اول: فایلهای ساده ترتیبی		۲) نسل دوم: نسل شیوههای	
	 ۳) نسل چهارم: سیستم مدیریت بانک اطا 		۴) نسل پنجم: نسل پایگاه د	
	کدام نرم افزار موجود در بایوس (BIOS			
	عهده دارد؟	رده روی روید عسل عرب م	ی سیستم حسن و بار سداره	ن ره در حصد رم (۱۰۰۰)
	Registry ()			
	Bootstrap Loader (Y	3		
		Davisan		
	Power On Self Test (POST) (* ide Semiconductor (CMOS) (*		C1	
	کدام خط مشی خطرناکترین راه برای اجر			57 W. 30.
	۱) اصلی ۲) تحمیل			۴) پیشنهادی
	کدام گزینه پاسخ مناسب برای حل مشک	حل مشكل عدم تمايل كتاب	انه های بزرگ و غنی در ارائــه	ـدمات امانــت بــين كتابخانــه
	محسوب مىشود؟			
	۱) اختصاص بودجه بیشتر		۲) صدور بخشنامههای قانونه	
	۳) ارتقاء فرهنگ تعاون و همکاری	ى	۴) جایگزینی مدیران گنابخا	ای مخالف طرح
	بهترین شیوه کار آموزی کارمندان جدید	ن جدید در کتابخانه چیست		
	۱) انجام امور عملی براساس شرح وظایف	ح وظایف	۲) کارکردن تحت نظارت دق	و صحیح سایر کتابداران
	۳) مطالعه کتب و منابع لازم در رابطه با و	رابطه با وظایف محوله	۴) ارائه آموزشهای کارگاه	عملی در کتابخانههای مشابه
	تصمیم نهایی در مورد رقم درخواستی بو	واستی بودجه در کتابخانه از	وظايف كدام پست سازماني ا	9
	۱) رئیس امور مالی		۲) رئیس مؤسسه	
	٣) مديران هربخش كتابخانه		۴) سرپرست کتابخانه	
	کدام یک از افراد به این نتیجه رسید که	سید که دو طبقه مدیر تولیا		
	۱) رئسیس لیکرت ۲) وی ، ا		۳) هرزېرګ	۴) فیدلر
	کدام یک در برقراری ارتباط شفاهی مدیر		The state of the s	> 2 000,000
	۱) ارتباطی کاملاً رسمی برقرار نماید.	17 [17] - 12 - 17](1 - 큐티	ب حرین ۲) دستورات خود را با عبارات	سنحيده سان نمايد
	۳) ظاهری آراسته و مناسب داشته باشد. ۴) بیش از حد بر عقیده خود یافشاری نکند.			
	کدام یک از افراد، قدرت را در پنج مقوله		[주] 그 [일본] 일본 (10년 15일 1일본) [일본 (15일본) [2본 (15]본) [2본 (15]본) [2본 (15]본) [2본 (15]본) [2본 (15]본) [2본 (15]본) [2본 (15] [2본 (15] [2본 (15] [2본 (15] [2본 (15] [2\ker (15\ker (15\ker (15\ker (15\ker (15\ker (15\ker (15\ker (15	
	طبقهبندی کرده است؟	بنج سوندی عدرت پادست.	ارت مهر امير. عدرت در احد	ىر <i>ت ئىسر</i> وح، و س ىرت د
	ا) دی . کارت رایت ۲) آر. وی		۳) جورج اوديورن	and the state of
	کدام یک از موارد زیر، جزء خدمات جنبے		(T) F (1) (1) (1) (T) (T) (1) (1)	۴) هاروارد بیزنس رویو
		نات جنبے تنابحالہ ساجہ	ندی مے سود:	
	71 T 1 T 1 T 1 T 1 T 1 T 1 T 1 T 1 T 1 T	۲) کتابخانه شاخه	۳) بخش گردش منابع	۴) بخش مجموعههای اختصاد

310E صفحه۱۰ مديريت كتابخانه و مراكز اطلاع رساني در مدیریت کتابخانه، تفاوت میان «جوابگویی» و «مسئولیت» چیست؟ ۱) مسئولیت، پاسخگویی به مدیر ولی جوابگویی، پاسخگویی به مراجعان است. ۲) جوابگویی، پاسخگویی به مدیر ولی مسئولیت، پاسخگویی به مراجعان است. ٣) مسئوليت، عبارت از آن كارى است كه شخص بايد انجام دهد ولى جوابگويي، پاسخگو بودن در قبال يک عمل است. ۴) جوابگویی عبارت از آن کاری است که شخص باید انجام دهد ولی مسئولیت، پاسخگو بودن در قبال یک عمل است. استخراج و تجزیه و تحلیل اطلاعات و ارزیابی آنها. ارتباط با مراجعان و ارائه پاسخ علمی، در کدام یک از سطوح اطلاع رسانی قرار میگیرد؟ ۴) مقدماتی ۳) نیمه حرفهای ۲) فوق حرفهای حرفهای آمار و روش تحقیق در کتابداری کدام یک از خطاهای محتوایی رفتار استنادی در نگارش گزارش پژوهش محسوب میشود؟ ۱) خطای مربوط به ترتیب حضور منابع در فهرست مآخذ یا پانویسها ۲) اشتباه مربوط به جایگاه عبارت یا شماره استناد در استناد درون متن ٣) خطاي مربوط به سطح توصيف در مأخذ يا پانويسها مانند حذف عمدي يا سهوي يک يا چند سطح توصيف ۴) انتقال اشتباهات استنادی موجود در منابع واسط به زنجیرههای بعدی استناد به دلیل عدم مراجعه به منبع اصلی در پژوهشی با استفاده از شمارش منابع استناد شده موجود در پایان آثار یک حـوزه موضـوعی، بـه تعیـین دانشـگاههـا و نویسندگان پر تولید پرداخته شده است، پژوهش با چه روشی صورت گرفته است؟ ۴) مطالعه دلفي ۲) پیمایشی ۳) کتابسنجی كدام روش تحقیق برای شناسایی علل پایین بودن سطح مطالعهی غیر درسی دانشجویان مناسب تر است؟ ۳) مطالعه طولی ۲) تاریخی ۱) همبستگی ۴) پس رویدادی کدام روش تحقیق برای بهدست آوردن روابط عات و معلولی میان پدیده ها مناسب تر است؟ -1+9 ۴) پس رویدادی ۲) همیستگی ۱) تجربی ژمینهیابی اعتبار (Reliability) پرسشنامه به کدام ویژگی مربوط نیست؟ -11-۲) هماهنگی درونی ۴) روزآمد بودن ابزار اندازهگیری ۳) تکراریذیری و قابلیت تعمیم اگر مصاحبه شوندگان بنابر وجود ملاحظاتی نظر واقعی خود را در مورد پدیدهی مورد بررسی بیان نکنند، نتایج حاصـل فاقـد کدام ویژگی خواهد بود؟ ۲) روایی ۴) اعتبار منظور از روایی وسیلهی اندازهگیری چیست؟ ١) آيا وسيله اندازه گيري واقعاً همان چيزي را كه محقق ميخواهد اندازه بگيرد، اندازه مي گيرد؟ ۲) آیا وسیله اندازه گیری مستقل از خواست پژوهشگر هر چیزی را اندازه نیری می کند؟ ۳) آیا وسیله اندازه گیری به هر تحو که پژوهشگر میخواهد اندازه گیری میکند؟ ۴) آیا وسیله اندازه گیری در تکرار اندازه از ثبات یکسانی برخوردار است؟ اگر بخواهید میزان مطابقت فضا و امکانات کتابخانههای عمومی کشور را با استانداردهای علمی که در این مسورد وجسود دارد، بررسی کنید؛ از کدام روش نمونه گیری استفاده مینمایید؟ ۴) اتفاقی ٣) خوشهای ۲) هدفمند ١) طبقهای وجود کدام شرط هنگام استفاده از روشهای پارامتریک و ناپارامتریک تحلیل دادهها ضروری است؟ ۲) استقلال مشاهدات ۱) همگنی واریانسها ۴) یکسان بودن تعداد افراد گروه نمونه ۳) خطی بودن رابطه میان متغیرها

1-a (T در آزمونی که برای اندازهگیری آشنایی کتابداران با فنآوری جدید اطلاعات تهیه شده است عملکرد کتابداران آموزش دیده و

۳) بین گروههای مورد بررسی تفاوت معنی داری وجود دارد.
 ۴) گروههای مورد بررسی از توانایی بالایی برخور دار بودهاند.

1-B (+

۲) آموزش عملکرد را تحت تأثیر قرار داده است.

کدام یک احتمال قبول فرض صفر درست را نشان میدهد؟

آموزش در یادگیری اثری نداشته است.

BOT

آموزش ندیده با هم یکسان برآورد شده است، کدام نتیجه گیری منطقی تر است؟

-110

آمار و روش تحقیق در کتابداری مفحه ۱۱ معارت در مورد انحراف استاندارد توزیع نمرات درست است؟

۱) همواره مقدار آن از واریانس بزرگتر است.

۲) کوچک و بزرگ بودن انحراف استاندارد، امری مطلق است.

۳) هرچقدر اندازه ی آن بزرگتر باشد، تغییرپذیری اعداد نیز زیادتر است.

۴) شاخصی مناسب برای سنجش پراکندگی در توزیعهای دارای کجی است.
 ۱۱۸ نظریهی توزیع پواسون که توسط مورس ارائه شد، چه کاربردی دارد؟

۱) تعیین تعداد افرادی که در هر زمان به کتابخانه وارد یا از آن خارج می شوند.

۲) تعیین تعداد کتابهای قابل امانت به مراجعان

۳) تعیین تعداد منابع مورد نیاز در کتابخانه

۴) تعیین بودجهی کتابخانه

۱۱۹ اگر میانگین نمرهی سه گروه از کتابداران در استفاده از نرمافزارهای مدیریت مراجع به ترتیب ۱۵، ۱۶ و ۱۹ باشد، استفاده از کدام روش آماری برای بررسی تفاوت عملکرد گروهها مناسب تر است؟

۱) همبستگی ۲) تحلیل واریانس ۳) آزمون t ۴) آزمون خیدو (کای ـ اسکویر)

۱۲۰ - اگر همبستگی بین دو متغیر برابر با صفر باشد، بهترین پیشبینی نمره y فردی که نمره ۱۴ را در متغیر x دریافت کرده، کـدام است؟

۱۴ (۴ شیب خط رگرسیون \overline{y} (۲ \overline{x} (۱